
Svečanom akademijom u Hrvatskom narodnom kazalištu u Varaždinu

obilježena je 30. obljetnica osnutka 7. gardijske brigade „Puma"

23.12.2022.

Svečanom akademijom u Hrvatskom narodnom kazalištu u Varaždinu obilježena je 30.

obljetnica osnutka 7. gardijske brigade „Puma”, a među brojnim visokim uzvanicima bio je i

predsjednik Republike Hrvatske Zoran Milanović koji je poručio kako je Hrvatsku obranilo

malo dobrih ljudi, među njima i Pume.

-Naš zadatak je, naša moralna obaveza da ih sačuvamo od jeze ništavila, od zaborava.

Čovjek umire dva puta, što sam stariji to više osjećam, prvi puta umire biološki, medicinski,

patološki, a drugi puta kada ga se više nitko ne sjeća. Ljudi o kojima danas govorimo su

divovi, stvarni i figurativni na čijim ramenima stoje i današnji hrvatski vojnici, a u jednom

prenesenom značenju i cijela Hrvatska – naglasio je Milanović dodavši kako su to bila luda

i teška vremena, opasna i potencijalno krajnje pogibeljna za Hrvatsku.



Istaknuo je i kako nije nitko pomagao, već su ili odmagali ili bili ravnodušni, a Hrvatska se,

kaže  predsjednik  Milanović,  sama  morala  izboriti  za  svaki  metar  i  svaki  centimetar

prostora.

-Ovo su činjenice koje trebamo u svojoj glavi složiti da bismo mogli mogli normalno dalje,

bez da ikoga mrzimo jer za to nema razloga i nije pametno, bez da se ikome svetimo.

Naprosto da znamo da smo za svoje zasluge, kao i za neuspjehe zaslužni samo mi. I u

ratu  i  u  naoružavanju  države  i  u  godinama  koje  su  uslijedile  te  u  potucanju  po

međunarodnim sudovima i tribunalima gdje je trebalo dokazivati nešto što je svakom sa

dvije  vijuge  u  glavi  i  malo  zdravog  razuma  jasno  da  se  nije  dogodilo  –  podsjetio  je

Milanović.

Sve što je Hrvatska dobila, naglašava hrvatski predsjednik, platila je trostruko, s velikom

kamatom što je stanje u kojem se nalazimo i danas.

-Vjerujem da bi oni koji su nestali, 92. konkretno iz ove slavne varaždinske brigade koja je

kao malo koja u glavama hrvatskih ljudi asocirana s gradom iz kojeg potječe. Vjerujem da

bi ti kojih nema među nama i koji su najzaslužniji bili zadovoljni, manje više s onim što

Hrvatska danas jest, ali da bi bili i kritični i zahtjevni, jer takvi su bili 91. godine. Ne možeš

biti ne biti zadovoljan činjenicom da je zemlja ostvarena, obranjena i da nije obećašćena,

mada je bila na rubu bešćašća, ali ne našom krivnjom i da se izvukla, izglisirala iz tog gliba

i da danas živi uglavnom normalno, sa svim našim endemskim bolestima i deformacijama

s kojima moramo živjeti i s kojima se moramo znati nositi – rekao je Milanović naglasivši

kako ne smijemo prema nikome nastupati zlobno, prema svakome otvoreno i pošteno, ali

s punom sviješću što je naše, što nam pripada i za što ćemo se boriti.

Dodao je  i  kako male države kao što je  Hrvatska moraju biti  oportunisti  što  ne znači

prevaranti i prevrtljivci, već cijelo vrijeme gledati gdje su, gdje je njihov interes i kako da

zaštite mali broj života i glava koje imaju, svoju imovinu i sve ono što je stvarano i branjeno

te skupo plaćeno.

-Nitko u Europi koji je dogurao do statusa koji Hrvatska sada ima nije ni približno nije ni

približno imao tako skupu nabavu i distribuciju. Tu smo sada, svoj na svome – poručio je

Milanović.



Ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved uime predsjednika Vlade Republike Hrvatske

Andreja  Plenkovića  i  svoje  osobno  čestitao  je  jubilarnu  obljetnicu  „ponosne  i  slavne

gardijske brigade pobjedničke Hrvatske vojske” naglasivši  kako moraju biti  ponosni  na

svaki  dan svog ratnog puta i  doprinos koji  su dali  u  stvaranje samostalne i  suverenu

Republike Hrvatske.

- Tri desetljeća naših Puma svijetli  je niz najvećih pobjeda, časti i  ponosa koji zauvijek

ostaju  upisani  u  našu  nacionalnu povijest.  Put  Puma put  je  viteštva  i  časti  hrvatskog

vojnika na ponos hrvatskog naroda i naše domovine. Vi pripadnici Puma svoj slavni ratni

put trajno ste zapečatili na Kninskoj tvrđavi, mjesto na kojem je obilježena kruna svih naših

bitaka iako je i iza tog čina vaš ratni put nastavljen u oslobađajućim operacijama u Bosni i

Hercegovini – poručio je Medved naglasivši kako su pokazali da su veliko hrvatsko srce i

ljubav prema domovini jači od svega.

Naglasio je i kako su njihova spremnost na žrtvu za hrvatsku slobodu i neovisnost, kao i

sve žrtve koje je hrvatski narod podnio u Domovinskom ratu svijetli primjer domoljublja i

uzor mladim generacijama.

Osvrnuvši se na geslo „Puma” koje glasi „Semper primus”, odnosno „Uvijek prvi”, saborski

zastupnik Damir Habijan, izaslanik predsjednika Hrvatskog sabora Gordana Jandrokovića

rekao je  kako su to  riječi  koje  na najbolji,  najjednostavniji  i  najplastičniji  način opisuju

djelovanje i ratni put 7. gardijske brigade, kako u ratu, tako i u miru.

-Sastavljena  većinom  od  stanovnika  sjeverozapadne  Hrvatske,  7.  gardijska  brigada

prometnula  se  u  najuspješniju  postrojbu  Hrvatske  vojske  te  sudjelovala  u  svim

najznačajnijim  bitkama  u  oslobodilačkom,  obrambenom  Domovinskom  ratu,  a  o  tome

govori i podatak kako je svojim djelovanjem upravo ova brigada oslobodila 748 kvadratnih

kilometara hrvatskog teritorija. Kruna ratnog puta zasigurno je podizanje hrvatskog stijega

na kninskoj tvrđavi – kazao je Habijan.

Župan Varaždinske županije Anđelko Stričak uz kojeg je svečanosti  nazočila i  njegova

zamjenica Silvija Zagorec poručio je kako je ovo prilika da se prisjete svih uspomena, svih

poginulih i preminulih te razdoblja ranih devedesetih godina.



- Mene sjećanje vodi na Velebit, iza plavo more, naprijed okupirana Lika, a u daljini Dinara

i mislim tamo su moji Varaždinci, kako im je. Sjećanja me vode na te hladne noći i na

stisak kalašnjikova i radost svitanja, prve zrake sunca. I kad zbrojiš sve te noći i ta svitanja

to se zove ratni put. Vaš ratni put je slavan, između ostalog samo geslo," uvijek prvi",

najbolje govori o tome – rekao je Stričak.

Podsjetio je i kako prosječna dob 4500 pripadnika koliko ih je prošlo kroz ovu postrojbu

bila 21 godinu.

-Svijet je danas poprilično nestabilan i nesiguran pa šaljem veliki pozdrav pripadnicima

Puma  na  Kosovu  gdje  i  dan  danas  vode  brigu  o  svjetskom  miru  –  kazao  je  župan

zahvalivši svima što i dalje grade njihovu domovinu.

Župan Varaždinske županije Anđelko Stričak poručio je kako je ovo prilika da se prisjete

svih uspomena, svih poginulih i preminulih te razdoblja ranih devedesetih godina.

- Mene sjećanje vodi na Velebit, iza plavo more, naprijed okupirana Lika, a u daljini Dinara

i mislim tamo su moji Varaždinci, kako im je. Sjećanja me vode na te hladne noći i na

stisak kalašnjikova i radost svitanja, prve zrake sunca. I kad zbrojiš sve te noći i ta svitanja

to se zove ratni put. Vaš ratni put je slavan, između ostalog samo geslo," uvijek prvi",

najbolje govori o tome – rekao je Stričak.

Podsjetio je i kako prosječna dob 4500 pripadnika koliko ih je prošlo kroz ovu postrojbu

bila 21 godinu.

-Svijet je danas poprilično nestabilan i nesiguran pa šaljem veliki pozdrav pripadnicima

Puma  na  Kosovu  gdje  i  dan  danas  vode  brigu  o  svjetskom  miru  –  kazao  je  župan

zahvalivši svima što i dalje grade njihovu domovinu.

Da su Pume simbol oslobođenja čitave Hrvatske i ponos Varaždina u Domovinskom ratu

potvrdio je gradonačelnik Neven Bosilj.

-Danas  su  primjer  kako  raditi  i  pomagati  svojoj  zajednici  u  miru  -  rekao  je  Bosilj  te

pripadnicima  jedinice  poručio  da  budu  ponosni  jer  su  bili  sudionici  najsjajnijeg  dijela



hrvatske povijesti - osamostaljenja, obrane i oslobađanja hrvatskog teritorija, a ništa od

toga ne bi bilo ostvareno da nije bilo njih i njihovih suboraca.

Inače od 92 poginulih pripadnika sedme gardijske brigade "PUMA", njih 52 poginula su na

teritoriju susjedne BIH.
















